



Referat OSK møde søndag den 31. januar 2016

1. Velkomst

Martin er ordstyrer og der er ingen ændringer i dagsordenen.

Præsentationsrunde

Sekretær - Helene, GSR Carls Stue - Martin, Kasserer - Jeannie, GSR Love shop-Julie, GSS Woman Power-Maria, GSR Never Alone - Lars, Gæst Rikke, Litteraturansvarlige - Dorrit, OSR - Pia

2. Afbud

Dan HI er på vej.

3. Beslutningsdygtighed (mindst 5 GSR'er)

Der er 4 GSR'ere.

4. Oplæsning af koncepterne og traditionerne.

Indsamling til kaffe/te mm. Samt kaffeposten til næste gang.

5. Servicebøn & indleder med åndeligt princip for mødet

Maria indleder om *”accept”.

6. Meddelelser fra bestyrelsen

Susans sidste møde som formand.

Thomas W ikke længere eventansvarlig, Fremover sendes Dokumenter og ændringsønsker til siden via formular på nadanmark.dk – Kontakt – Kontakt os til Web og designansvarlig.

Mødeliste opdateringer sendes via samme formular på nadanmark.dk – Kontakt – Kontakt os til Mødelisteansvarlig.

Vi har stadigvæk en del gammelt papir, mapper og møbler stående hos en NAér som skal fjernes. (Sussi&Susan) og Susan melder fra nu. Jeannie tager denne videre.

Carls stue spørger:

Hvad kan vi gøre for at få opdateret mødelisten?

Det problematiseres, at mødelisten ikke er ajourført og hurtigt redigeret i forhold til både nye, gamle samt lukkede møder. Pia tager problematikken med til næste RSK og efterspørger hurtigere ajourføring af mødelisten. Problemet ligger i, at der findes 2 forskellige mødelister og den ene blev nulstillet sidste år, men det virker til at ”et møde nær dig” ikke gjorde.

Pia melder sig til at kontakte mødelisteansvar.

Det foreslås at når en ny gruppe etableres skal de modtage (evt i forbindelse med litteratursalg) en form for startpakke, hvori der ligger en skrivelse med mailadresse til mødelisteansvarlig, samt med info omkring procedure i forhold til opstart og lukning af møder.

Tak for din service

Service virker 😊



Maria og Martin melder sig til at lave et udkast til denne "infoskrivelse".

Er "møde nær dig" –siden i så ringe funktion at vi stiller spørgsmålstegn ved om den har sin berettigelse.

Maria og Martin er tovholdere på at "tjekke op på nuværende mødeliste".

Hvad er ordstyrerens rolle?

Der stilles spørgsmålstegn ved hvordan vi gør vha. ordstyreren møderne kortere.

Det foreslås, at det kunne være mødelederen der samtidigt er ordstyrer og det foreslås at der sættes tid på hvert punkt på dagsordenen.

Det besluttet, at OSK bestyrelsen beslutter hvem der er ordstyrer.

GSR Rapporterne? Beslutningslog? Hvordan gør vi i praksis?

Martin troede at vi havde besluttet sidste gang at vi skulle have indkørt GSR-rapporten. Der stilles spørgsmålstegn ved GSR-rapporten berettigelse og der præciseres at ideen er opnåelse af struktur samt deling af både erfaringer og ideer grupperne imellem. Lars kunne som ny godt tænkte sig denne rapport i forhold til at være ny GSR, så han har en rettesnor i forhold til hvad han som GSR skal forholde sig til.

OSK's kasserer printer GSR rapporter og GSR mapper ud som der ligger til næste møde og Helene medsender også som fil sammen med næste referat. Så er vi i gang med GSR-rapporterne.

Hvordan sikrer vi, at OSK møderne ikke tager unødvendig lang tid, som kan være med til at skræmme nye servicefolk væk?

Vi beslutter at sætte minuttal på.

7. GSR runden

Fortæl hvilken møde I kommer fra, og om **godkendt/ikke godkendt** af retningslinierne til OSK som ligger på hjemmesiden til gennemlæsning.

Martin GSR Carls Stue – går godt, har lige doneret. Gode til at tage imod nykommeren, altid mindst 15 til mødet. Julie GSR Love shop – der har været lidt rod i mødet med servicen. Der er skiftende fremmøde. Martin GSR melder at han ikke synes retningslinjerne skal til forretningmøde i grupperne. Maria GSR Womanpower, stopper som GSR, mødet går godt med godt fremmøde. Der har lige været ekstraordinært møde med kasserer. Lars GSR "Never alone" Hillerød, mener de har doneret - mødet har lige haft 1 års fødselsdag.

8. Kandidater til

OSK Formand 2 år cleantime

OSK næstformand 1 ½ år cleantime

OSS 2 år cleantime

OI formand 2 år cleantime



Webmaster 2 år cleantime

Julie får info hvad næstformandsposten indeholder. Og påtænker at stille op, ellers er der ingen der stiller op. Lad os få det ud på møderne.

I nyeste retningslinjer står skrevet, at der er valg hvert år, men det synes at være en fejl og vi ændrer det tilbage til 2 år. Maria står for at ændrer ovenstående.

Kassereren vælges ikke dd-, men først om 1 år, idet retningslinjerne bliver ændret til gælde 2 år.

9. Kasserer rapport

Jeannie gennemgår regnskab. Der stilles spørgsmålstejn ved udgift til OI, når der ikke eksisterer OI, men det er et forventet budget. Dvs. der er kalkuleret med en udgift til OI, hvis de f.eks. bliver etableret i 2016.

10. OSR rapport

11. Oplæsning og godkendelse af foregående referat og derefter en pause på 7 min

12. Rapporter fra underudvalg

HI

Det går fantastisk. I fredags var de 15 til møde i Vestre fængsel. De er 7 sikkerhedsgodkendt, også til Blegdammen. De er på retspsykiatri sidst tirsdag i måneden. Der kommer alle mulige også fra andre afdelinger og alle er velkomne til at tage med og fortælle deres historie og der behøves ingen sikkerhedsgodkendelse. Der har været en forespørgsel fra R3 , Retspsykiatrisk Roskilde .

Budgettet vil de vil gerne have forhøjet med 100 kr om måneden. De budgetterer med 1 kr/km. Dette sender Dan ind til næste OSK møde. Dan fortæller om sin glæde ved at være en del af HI og holde møder i Vester fængsel.

Internet

Konvent

Lars RS efterspørger godkendelse til at:

- En konventformand må stille op flere år i træk
- Konventet kommer til at ligge 1. weekend i juni fast fremover.
- At bruge termen "erfaringsmapper" i stedet for et andet gammel ord?
- At transport og praktisk udvalg slås sammen.

Lars bedes sende ændringer til Retningslinier for Konvent pr. mail til næste OSK møde.

Litteratur

Dorrit gennemgår årsregnskabet for litteraturen. Der er i 2015 et overskud på kr 14.269 og der doneres kr. 10.000 til OSK.



Ol/Helpline

13. GSR frit forum (30 min)

Fortsat spørgsmål fra Carls Stue:

Hvad kan vi gøre for at forøge de enkelte gruppers forståelse for vigtigheden i at donere til OSK?

Hvad kan vi gøre for at sikre større GSR deltagelse til OSK møderne?

Hvordan kan/skal vi tilpasse retningslinjerne omkring GSR deltagelse og deres beslutningsdygtighed, når servicevilligheden er på nuværende niveau?

Hvilke beføjelser har en GSR?

Kan OSK anvende KOKNA til at informere om service/OSK, som er ¼ af vores program, og hvis vi kan, hvordan skal vi gøre det?

Skal vi arbejde med koncepterne fremadrettet, for at sikre en bedre servicestruktur i OSK?

Pga. servicevilligheden pt. er på et lavt punkt, har Carls stue rejst spørgsmålet om det kan være en "kærlig gruppesamvittighed" i samråd med bestyrelsen i stedet for 5 GSR'ere. Da vi med retningslinjen om de 5 GSR'ere i mange tilfælde ikke ville kunne træffe nogle beslutninger. Julie efterspørger om denne beslutning ikke kan komme "med hjem i gruppen" før end det endeligt besluttet. Hun synes det er lidt "forhastet" beslutning. Lars GSR Hillerød stemmer i.

Jeannie fortæller, at princippet med de 5 GSR'ere kommer fra den tid, hvor OSK møderne var mere besøgte.

Vi må tilpasse retningslinjerne efter den aktuelle servicevillighed, mener Martin GSR.

Der mangler klargøring over HVAD det indebærer at være GSR'er. Lars RS bakker op omkring forslaget vedr. ændringen af retningslinjerne.

Der besluttet, at det besluttet til næste OSK møde og taget det som 1. punkt til næste OSK møde. Martin efterspørger at som noget af det første på næste OSK, skal der være en klar afklaring af hvad det indebærer at være GSR'er.

Fremlæggelse af emner

14. Oplæsning og godkendelse af foregående referat og derefter en pause på 7 min

15. Eventuelt

Der mangler servicefolk I NA København.

16. Beslutningslog, ajourføres

Jeannie, kasserer printer GSR rapporter og GSR mapper til brug for næste OSK møde.

Bestyrelsen vælger en fast ordstyrer og sætter fremover minuttalt på dagsordenen, for at holde mødet mere struktureret og om end kortere.

Maria og Martin udformer en infoseddel til startpakke, som udleveres til nystartede grupper.

Maria ændrer i retningslinjerne, så ordlyden er at valg af formand er for 2 år af gangen.

Formand og Kasserer vælges i forskudte år, så valgperioden ikke udløber samme år.



Næste OSK møde starter med beslutning vedr. beslutningsdygtighed vedr. GSR.

17. NA relaterede meddelelser

Frie serviceposter

OSK formand

OSK næstformand

OSS'er

OI formand

Webmaster

Andet

At NA KBH har brug for donationer. Jeannie som er OSK's kasserer lægger et budget for året og de forskellige underudvalg, der hører under OSK; konventet, OI; HI, RSK og OSK's leje af lokaler. Da det hele kører på donationer og vi nærmest ikke har fået nogle donationer de sidste 3 måneder, ønsker Kassereren at melde ud i god tid, at det pt. Ser lidt sløjt ud med donationerne.

18. Næste OSK møde

3.april 2016

Jeppe GSS fra Carls Stue tager kaffe tjansen til næste gang. Der er indsamlet kr. 100.

19. Gennemlæsning af resten af referatet, samt godkendelse

20. Hvordan har det været runde, uden for referat

21. Sindsrobøn